
   
 

 
 

Kraków, dnia 18 sierpnia 2022 roku  

 

Do  
Jacka Majchrowskiego  
Prezydenta Miasta Krakowa  
pl. Wszystkich Świętych 3-4 
31-004 Kraków  
 

 

Dotyczy:  basenów odkrytych w Krakowie 

  

INTERPELACJA 

 

Szanowny Panie Prezydencie! 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. 2022, poz. 559), zwracam się do Pana z interpelacją 

w następującej sprawie. 

W ostatnich latach Polacy doświadczają coraz wyższych temperatur i większej liczby upalnych 

dni. Dla mieszkańców dużego miasta możliwość skorzystania z ochłody w basenie otoczonym 

terenami zielonymi jest szczególnie ważna i pozwala lepiej znosić niedogodności związane 

z gorącem. Atrakcyjność oraz funkcjonalność basenów odkrytych są istotne zwłaszcza dla 

rodzin spędzających sezon letni w Krakowie. 

Kąpieliska Bagry, Przystań Brzegi i Przylasek Rusiecki oraz basen Wandzianka w upalne dni 

cieszą się ogromnym zainteresowaniem mieszkańców i nie są w stanie sprostać dużemu 

zapotrzebowaniu na tego typu obiekty. Obecnie w Krakowie znajduje się tylko jeden odkryty 

basen, co jest zdecydowanie niewystarczające dla mieszkańców drugiego miasta w Polsce 

zarówno pod względem powierzchni, jak i liczby ludności. Baseny na wolnym powietrzu 

umożliwiają mieszkańcom odpoczynek i rekreację w zupełnie innej formie niż kryte pływalnie. 

Dają też większe poczucie bezpieczeństwa niż kąpieliska utworzone na akwenach 

o nieuregulowanym dnie i bez zaawansowanych systemów filtrowania wody. W ciągu 



   
 

 
 

ostatnich kilkunastu lat zamknięte zostały wszystkie krakowskie baseny odkryte prócz jednego, 

przy czym do tej pory żaden nowy ani zrewitalizowany obiekt tego typu nie został otwarty. 

Krakowianie zwracają uwagę na popadające w ruinę obiekty z infrastrukturą przystosowaną do 

wodnego odpoczynku i rekreacji na świeżym powietrzu, z których przed zamknięciem 

korzystało wielu mieszkańców, a które obecnie w większości niszczeją, bezużytecznie zajmując 

teren mogący służyć dzieciom i dorosłym. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana z następującymi pytaniami: 

1. Na jakim etapie znajduje się planowana budowa Dzielnicowego Centrum Sportu 

i Rekreacji „Krakowianka” w Krakowie, jakie podjęto ostatnio działania w tej sprawie 

i kiedy planowane jest otwarcie obiektu? 

2. Na jakim etapie znajduje się planowana budowa basenu Clepardia, jakie podjęto 

ostatnio działania w tej sprawie i kiedy planowane jest otwarcie obiektu? 

3. Czy planowana jest rewitalizacja innych obiektów pozostałych po dawnych odkrytych 

basenach lub stworzenie w Krakowie nowych miejsc tego rodzaju? 

   

Z wyrazami szacunku, 
 

 
Łukasz Gibała 

 


